
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. szeptember 28. napján 

megtartott nyilvános üléséről.   

 

Az ülés helye:    Városháza Irányi Dániel Díszterme, Békés, Petőfi u. 2. sz. I. emelet 

 

 

Jelen vannak: Kálmán Tibor polgármester, Polgár Zoltán, Balog Zoltán, Csibor Géza, Deákné 

Domonkos Julianna, Mucsi András, Jenei Sándor, Rácz Attila, Földesi Mihály, 

és Molnár Gábor képviselő.  

 

Távolmaradását előzetesen bejelentette: Juhos János Képviselő  

 

 

Tanácskozási joggal vett részt: 

  

 Tárnok Lászlóné jegyző 

 Dr. Bocskay Árpád aljegyző 

 Dr. Tanai Judit jogász  

 Kovács Szilvia osztályvezető 

 Nánási Zsolt osztályvezető  

 Dr. Szabó- Bimbó Mária osztályvezető 

 Dr. Szabó László hivatalvezető 

 Gál András osztályvezető  

 Nánási László ügyvezető 

 Szabóné Szabó Erzsébet BVSZ KFT. részéről 

 Kepenyes András irodavezető 

 Molnár Sándor  

 Karácson Sándor EGYMI 

 Vidáné Endrődy Ildikó igazgató  

    

Az ülés kezdésének időpontja: 8.30 h 

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntötte a testületi ülésen megjelenteket. Megállapította, hogy 

a képviselő-testület határozatképes, mert 10 fő jelen van, így a nyilvános ülést megnyitotta.  

 

Tárgy: Napirend elfogadása 

 

Kálmán Tibor polgármester: Nincs módosító javaslata, ezért kéri, hogy a meghívóban 

kiküldöttek szerint szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  
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- A képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

192/2023. (IX.28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2023. szeptember 28. napján tartott ülésének 

napirendi pontjait az alábbiak szerint fogadta el:  

 

NAPIRENDI PONTOK:  

 

Nyilvános ülés: 

 

 

1. Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb eseményekről, 

értekezletekről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

2. Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

3. Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

4. Tájékoztató a Békés Városában működő általános iskolák 2022/2023. tanévben végzett 

munkájáról és a 2023/2024. tanév elindításáról 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

5. Tájékoztató a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás 2023. évi költségvetésének 

I. féléves teljesítéséről 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

6. A Békési Kistérségi Óvoda és Bölcsőde gazdasági szervezetének átszervezése 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

7. A BTSZ Kft. felügyelő bizottsági tagjának megválasztása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

8. Igazgatási szünet elrendelése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

9. Iskolai körzethatárok véleményezése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 
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10. Önkormányzati ingatlanok értékesítéséhez kapcsolódó döntések  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

11. Költségvetési előirányzat átcsoportosítások engedélyezése  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

12. Önkormányzatok rendkívüli támogatására vonatkozó igény benyújtása  

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

13. Településrendezési eszközök módosítása a 3777/6 és 3777/7 területek vonatkozásában 

Előterjesztő: Kálmán Tibor polgármester 

 

14. Bejelentések, interpellációk  

 

 

 

1.Napirend tárgya: Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése között történt fontosabb 

eseményekről, értekezletekről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat? 

Rácz Attila képviselő: Nagy örömmel közli, hogy múlthéten pénteken az Ipartestület kiadványa 

ünnepélyes keretek között bemutatásra került. Sokan jelen voltak a testületből és részesei voltak 

ennek az eseménynek. A könyv tulajdonképpen az Ipartestület elmúlt közel 150 évét dolgozza 

föl és ezúton is megköszönte Polgármester úrnak a lehetőséget, hogy a városháza dísztermében 

mutathatták be ezt a kiadványt. Egyébként a kiadvány az Ipartestület épületében megvásárolható. 

Nagyon sok információt, hiteles anyagot, tartalmaz és olvasmányos, sok képpel illusztrálva. 

Tehát ajánlja mindenkinek és azoknak a lokálpatriótáknak is, akiket érdekel településünk 

története.  

Kálmán Tibor polgármester: Szeretettel gratulált. Várostörténeti szempontból is hiánypótló 

szakmai kiadvány volt.  

Mucsi András képviselő: Elismerését fejezte ki, mint helytörténész. Az együttműködés 

kézzelfogható formája a TOP CLLD pályázatból a HACS együttműködésével megvalósult 

ipartestületi kiadvány, amelynek a címe a Békési Kisipar története. Nagyon szép kiállítású könyv 

és a helytörténet kutatást még inkább intenziválni kell és még több lehetőséget kell bele tenni. 

Azok a szerzők és szerkesztők, akik ebbe munkát tettek bele és sok időt, valamint a pénzügyi 

fedezet is rendelkezésre állt. Egy olyan kiadvány született, ami a város történetének elmúlt 150 

évének egy fontos szegmensét tartalmazta. Azok az emberek, akik a városi gazdasági életnek 

szigmifikáns alakjai voltak, róluk ez egy méltó megemlékezés volt.  

 



 

 

 

4  

Kálmán Tibor polgármester: További kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendel el a határozati javaslat elfogadásáról.  

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

193/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a Képviselő-testület két ülése 

között történt fontosabb eseményekről, értekezletekről” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

2.Napirend tárgya: Tájékoztató az előző testületi üléseken elfogadott határozatok és rendeletek 

végrehajtásáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat?  Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást 

rendel el a határozati javaslat elfogadásáról. 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

194/2023. (IX. 28.) határozata 

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató az előző testületi üléseken 

elfogadott határozatok és rendeletek végrehajtásáról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat 

tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

3.Napirend tárgya: Tájékoztató a fontosabb jogszabályi változásokról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  
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Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, 

észrevétel módosító javaslat? 

Kérdés, észrevétel módosító javaslat nem volt, így szavazást rendel el a határozati javaslat 

elfogadásáról. 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

195/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a „Tájékoztató a fontosabb jogszabályi 

változásokról” tárgyú előterjesztésben foglaltakat tudomásul veszi.  

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

4. Napirend tárgya: Tájékoztató a Békés Városában működő általános iskolák 2022/2023. 

tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024. tanév elindításáról 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Köszöntöm az ülésen megjelenteket. Vidáné Endrődy Ildikót a 

Hepp iskolaigazgató asszonyát, A KLIKK részéről, Kepenyes András irodavezető Urat az 

EGYMI részéről, Karácson Sándor kollégium vezető urat.  

 

Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati 

javaslatot. Ismét nagyon tartalmas, átfogó képet kaptunk az általános iskolák munkájáról. Ezúton 

is megköszönöm mindenkinek az odaadó, lelkiismeretes munkáját. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel módosító javaslat?   

 

Deákné Domonkos Julianna képviselő: Amint közismert az elmúlt hónapban a városunkban 

működő bölcsődék és óvodák beszámolóival ismerkedhettek meg. Néhány napja a Békés 

Városban működő általános iskolák előző tanévben végzett munkájáról, eredményeiről illetve a 

2023/2024-es tanév indításáról kaptak tájékoztatást. Az elkészült anyagok bemutatták az iskolák 

éves célkitűzéseit, azok megvalósításának mértékét. A prezentált számadatok, statisztikák 

tükrözték a szakmai munka eredményességét. Városunk általános iskoláit a Gyulai Tankerületi 

Központ, a Református Egyház illetve a Pünkösdi Egyház működteti. Köszönet mind három 

fenntartónak a támogatásért, a zavartalan eredményes működtetésért, fejlesztésekért. Az 

intézmények nagyon törekedtek a takarékos gazdálkodásra, ez a számadatokból is kiderül, hogy 

sikerrel valósult meg. A tanévet meghatározó jogi környezethez alkalmazkodva sikeres tanévet 

zártak. Említésre méltó, hogy a Békés50 programsorozat során még közelebb kerültek 

egymáshoz városunk intézményei, betekintést engedve egymás életébe, mindennapjaiba. Bíznak 

benne, hogy a jövőben tovább erősödnek a szakmai kapcsolatok is. Szeptember hónapban 

minden intézményt meglátogattak Polgármester úrral.  Minden nevelési-oktatási intézményben 



 

 

 

6  

jártak szinte, illetve még a mai napon is megtörténik a Gál Ferenc intézménybe a látogatás. 

Tájékozódtak az új tanév indulásáról, közös feladataikról. A tegnapi napon kifizetésre került a 

bölcsődék, óvodák, iskolák számára a tanévkezdési támogatás is. A családok nevében is 

köszöntet mondott. Ez 24 millió forint érték volt és 2200 főt érintett. Városunk fontos célként 

határozza meg a családok a gyerekek, fiatalok támogatását, ezzel is mérsékelve az elvándorlás 

mértékét. Békés Város vezetése, képviselő- testülete valamennyi fenntartóval igyekszik jó 

kapcsolatot ápolni, ezzel is segítve az eredményes közös munkát. Megköszönte intézményvezető 

társai nevében a Gyulai Tankerületi Központ vezetőivel való kiváló kapcsolatot és ő személy 

szerint is mint leköszönt intézmény vezető. Nagyon hálás az elmúlt években történő segítségért. 

Köszönetet mondott azért is, mert valamennyi intézményvezető nagyon részletes és alapos 

beszámolót, tájékoztatót nyújtott képviselő testület felé és nagyon bíznak benne, hogy a 

következő tanév is sikeres lesz.  

 

Mucsi András képviselő: Hálás azért, hogy egy szakmai párbeszédet tudnak folytatni. Azért is 

hálás, hogy komolyan veszik a tájékoztatásukat, beszámolókat. Ezt átolvasni nem volt egy 

egyszerű dolog, minden évben megteszi, mert egyrészt érdekli másrészt meg kötelessége. Évről 

évre bizonyos tendenciákat láthatnak. Fontos az, hogy Békés városában is színvonalas 

köznevelési, szakképzési intézményhálózat legyen az óvodától az érettségiig. Azt látja az előző 

hónapban az óvodai anyagokból, illetve az iskolák anyagából, valamint októberbe tárgyalják a 

középiskolák beszámolóit, hogy ezen a területen elég jól állnak. Nagyon széles a képzési paletta, 

hiszen ha arra gondolnak, hogy amit a Dr. Illyés Sándor iskolában végeznek az egyedülálló és 

nagyon jelentős, hiszen vannak olyan embertársaik, akik segítségre szorulnak. Arra nem 

gondolnak, hogy a normál intellektusú gyerekekről szólnak a hírek, de vannak olyan gyerekek, 

akik nem normál intellektusúak, vagy valamilyen más segítségre szorulnak, velük is szakmai 

szinten kell foglalkozni. Nagyon örül, hogy vannak olyan gyógypedagógusok, és intézményük, 

ahova még Hajdú-Biharból is jönnek gyerekek. Ehhez elengedhetetlen, hogy legyen egy 

színvonalas kollégium és a Dr. Illyés Sándor iskola rendelkezik ilyennel. A kormányzatnak is és 

a városnak is kitűzött feladata és célkitűzése a roma integráció. Itt is vannak intézmények, több 

is aki ezzel foglalkozik, látjuk a szép eredményeket különböző módszerekkel, megközelítésekkel 

foglalkoznak velük. 

Hálás azért, hogy Deákné Domonkos Julianna tanácsnok asszony összefogja ezt a feladatot, hogy 

Békés város most már semmilyen szinten nem vesz részt  általános iskolai 

intézményfenntartásban, már tíz éve, de mégis csak tanácsnoki vagy bizottsági szinten, oda 

figyelnek rájuk. Leköszönt igazgató asszony a városnak a köznevelését több mint negyven éven 

keresztül gazdagította. Vidáné Endrődy Ildikó igazgató asszonynak jó munkát kívánt, aki 

helyettesként és egyéb más pozícióban dolgozott. Nagy büszkeség az, hogy az ő bizottságának a 

külsős tagja és nagy segítségére van abban, hogy tudják ezt a bizottságot színvonalasan 

működtetni.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Gratulált minden intézménynek. Mindenkinek meg van a saját 

kiemelkedő erőssége, amiben színesíti a városunk oktatási életét.  

 

Molnár Gábor képviselő: Megköszönte minden tagintézménynek a munkáját. Látta, hogy az 

Dr. Illyés Sándor iskolában milyen nehéz munkát végeznek. Nem egyszerű dolog ezeket a 

gyerekeket ránevelni a szakma rejtelmeire, hiszen ők nagyon különleges figyelmet igényelnek. 

A szakemberek odacsábítása is különösen nehéz, és mégis rendületlenül megy a munka az 

iskolában. A Hepp Ferenc iskolába mindenféle körülmények között élő gyerekek járnak oda, de 

egységes tanrendet kapnak, megpróbálják őket jól kezelni.  
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Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma:10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

196/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Tájékoztató a Békés 

Városban működő általános iskolák 2022/2023. tanévben végzett munkájáról és a 2023/2024. 

tanév elindításáról” című előterjesztést, és a tájékoztatókat az előterjesztés melléklete szerinti 

tartalommal elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

5.Napirend tárgya: Tájékoztató a Békési Kistérségi Intézményfenntartó Társulás 2023. évi 

költségvetésének I. féléves teljesítéséről 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Az IFT Társulási Tanácsa is megtárgyalta és elfogadta a gazdálkodás első félévi teljesítéséről 

szóló beszámolót. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat? 

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

197/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Békési Kistérségi Intézményfenntartó 

Tárulás 2023. I. félévi költségvetésének teljesítéséről tájékoztatót elfogadja. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 
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6.Napirend tárgya: A Békési Kistérségi Óvoda és Bölcsőde gazdasági szervezetének 

átszervezése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Az IFT Társulási Tanácsának határozata alapján javaslom, hogy a Képviselő-testület is fogadja 

el a kiküldött határozati javaslatot. 

 

Földesi Mihály képviselő: Reagál Mucsi András képviselőnek az egyik mondatára. „Ha 

valamelyik képviselő elolvasta” gondolatára visszacsatolva csak annyit tud mondani, hogy az 

kemény volt. Azonban úgy jön ide minden képviselő, hogy elolvassa az anyagot, tehát nem volt 

szép gondolat.  

Elmondta bizottsági ülésen is, hogy kifejezetten örül annak, hogy a 06.22-i tervezet 

visszavonásra kerül. Teljes mellszélességgel támogatja ennek a visszavonását, látja, hogy 

ideiglenes visszavonás történik. Ha az előző napirendi pontnál lévő első féléves teljesítményt 

nézik, akkor maximálisan lehet látni, hogy a gazdasági csapat minden megtett annak érdekében, 

hogy a gazdasági szervezet, és a társulás jól működjön. Ebben vezetőstől és gazdasági 

dolgozóktól kezdve mindenki benne volt. Nem lehetett volna ez az első fél év ilyen adatokkal 

terítve, hogyha nem szakemberek vannak jelen. Mindenféleképpen örül annak, hogy nem lesz 

szét verve, azonban szomorúan tapasztalta amit Polgármester úr mondott a bizottsági ülésen, 

hogy a karbantartókat ugyan nem érinti ez a fajta változás. Reméli, hogy majd átgondolják és 

látják azokat a negatív változásokat, amiket ő lát. Nem elégedett a jelenlegi állapottal, hogy a 

karbantartók nincsenek jelen. Annyira lecsökkent ott is a létszám, hogy egy ember két intézményt 

látott el.  

 

Mucsi András képviselő: Azért mert egy ilyen mondatot mondani, mert Földesi képviselő 

kérdezte, hogy ugye három ingatlanértékesítésről van szó? Az egyiket meg sem nézte, aztán a 

másiknál belefutott egy pofonba aztán alpolgármester úr mondta, hogy ugyan az az értékbecslő 

készítette az értékelést. Természetesen nem feltételezi azt, hogy nem készülnek a képviselők. Azt 

gondolja, hogy ez az előterjesztés jó, arra helyezik a hangsúlyt, hogy együtt gondolkodjon a 

képviselő testület és a bizottságok, az intézmény fenntartó társulás. Az Intézmény Fenntartó 

Társulás elnök asszonya beterjeszt egy szakmai jellegű javaslatot, akkor nekik kötelességük 

tárgyalni erről. Miután erről ők hoztak egy határozatot, ő mindenképpen támogatja őket.  

 

Földesi Mihály képviselő: Reagál újra arra a fél mondatra. Tényleg így volt, hogy meg sem 

nézte. De miért? Azért nem mert, megérdemelték volna nulla forintért a Kisgazdák azt az épület 

egységet megkapják, az elmúlt időszak eredményei végett is. Annak idején ott volt a székhelyük 

a Tulipánnál, ez csak egy gesztus lett volna.  

 

Mucsi András képviselő: Igen. Odaadnánk nulla forintért, aztán nyomjuk a gombot a képviselő 

testületi ülésen, hogy sógor, koma, jó barátnak, meg ilyen-olyan egyesületnek önkormányzati 

vagyont ingyen odaadnak.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Ami a karbantartást illeti, most egyre jobban csiszolódik össze a 

BKSZ Kft. illetve a óvodai vezetés és ez egyértelműen látható. Tanácsnok asszonnyal is végig 

járták az intézményt és sokat beszélgettek erről. Tanácsnok asszony vállalt egy napi szintű 
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kommunikációt az óvodával, bölcsődével, ami az elkövetkezendő években nagy segítségre lesz 

mindannyiuknak.  

 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a 

határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

198/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy 92/2023. (IV. 27.) számú 

határozatát hatályon kívül helyezi. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

7.Napirend tárgya: A BTSZ Kft. felügyelő bizottsági tagjának megválasztása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság 

és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Füredi János lemondása miatt szükséges új tag választása. Javaslom Balog Zoltán Képviselő Úr 

megválasztását a FEB-be. 

 

Kálmán Tibor polgármester: További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem 

volt, így szavazást rendelt el a határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

199/2023. (IX. 28.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint a Békés Turisztikai és 

Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság (székhely: 5630 Békés, hrsz 6929/50.; 

cégjegyzékszám: 04-09-008046 ) döntéshozó szerve úgy dönt, hogy a Polgári Törvénykönyvről 

szóló 2013. évi V. törvény 3:26. § (4) bekezdése alapján 2023. szeptember 28. napjától 2026. 

augusztus 14. napjáig terjedő időszakra a Békés Turisztikai és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű 

Társaság felügyelőbizottsági tagjának választja Balog Zoltán önkormányzati képviselőt, 5630 

Békés, Hajnal u. 60. szám alatti lakost. 
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2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szükségessé váló jognyilatkozat 

megtételére, valamint felkéri a Békés Turisztikai és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaság 

ügyvezetőjét, hogy intézkedjen a felügyelő bizottsági tag cégkivonatba történő bejegyzéséhez 

szükséges cégbírósági eljárás lefolytatásáról. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

8.Napirend tárgya: Igazgatási szünet elrendelése 

  

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta mind a három bizottság és elfogadásra 

javasolják a határozati javaslatot. 

 

A javaslat szerint a Békési Polgármesteri Hivatal 2023. december 27. napjától 2024. január 1. 

napjáig zárva tart, az ügyfélfogadás szünetel. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el az  határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

200/2023. (IX. 28.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete igazgatási szünetet rendel el a Békési 

Polgármesteri Hivatalban 2023. december 27. napjától 2024. január 1. napjáig, az igazgatási 

szünetről szóló 2023. évi XXVI. törvényben kapott felhatalmazás alapján és az abban foglalt 

rendelkezések szerint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata felkéri a jegyzőt, hogy az igazgatási szünet elrendeléséről a 

lakosságot és a társszerveket tájékoztassa. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

9.Napirend tárgya: Iskolai körzethatárok véleményezése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Humán és Szociális Bizottság és 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 
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Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el a határozat 

elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

201/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 20/2012. (VIII. 31.) EMMI rendelet 24. 

§-ába foglalt véleményezési jogkörében eljárva egyetért a Dr. Hepp Ferenc Általános Iskolának 

a Gyulai Tankerületi Központ által megállapított felvételi körzethatárával (Békés város teljes 

közigazgatási területe) a határozat melléklete szerint. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

10.Napirend tárgya: Önkormányzati ingatlanok értékesítéséhez kapcsolódó döntések 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

 

Három határozati javaslatról külön-külön fogunk szavazni. 

 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Rácz Attila képviselő: Előzetesen egyet ért Földesi képviselővel, hogy a Kisgazdakör 

megérdemelné a székházat. Ugyanakkor ossza az előterjesztő véleményét, ha már ebből tudnak 

pénzt csinálni, akkor pályázzon a gazdakör, bővüljön a költségvetés. Ha azonban nem sikerül, 

akkor el lehet ezen később is gondolkozni, hogy a székháznak az ügyét hogyan tudják rendezni. 

Valóban a Tulipán presszó épülete az valamikor a gazdaköré volt, legalább olyan ragaszkodással 

voltak ahhoz az épülethez, mint amennyire az Ipartestület büszke a múltjára, a székházára, amely 

szintén a főtér része. Támogatják az előterjesztést és amennyiben a pályázati forrás nem áll 

rendelkezésre, akkor vissza kell térni a székház ügyére a gazdakör esetében.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Valószínű, hogy Mucsi képviselő is azt akarja mondani, hogy 

ingyen nem adhatnak át ingatlant, mert az önkormányzati tulajdont ingyenesen nem 

ajándékozhatnak el. Bíznak benne, hogy ez a pályázat, vagy más egyéb forrást tudnak majd 

találni, mert ebben egyetértenek.  

 

Mucsi András képviselő: Populizmus vagy nem- tudomság? Olvasták az alaptörvényt? Az 

önkormányzati vagyon az nemzeti közvagyon. Ha hoznak egy ilyen döntést, akkor az tudják, 

hogy az mivel jár? Bírósági üggyel. Önkormányzati vagyon, értékbecslést kell kérni. A Tulipán 

soha nem volt a Kisgazdaköré. Magánszemélyeké volt, két kisgazdakör volt. Volt egy 
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Kisbirtokos Egyesület és egy Békési Kisgazdakör a háború előtt. Ajánlja figyelmükbe a Békési 

kalendáriumot, Szegfű Kata írt erről egy nagyon jó cikket. Az ipartestület az azért tiszta ügy, 

mert 150 éve egy bejegyzett civilszervezet, kivéve amikor a kommunisták széttaposták. Egy civil 

szervezet és ennek megfelelően van egy tulajdona, a Kisgazdakör neki is szívügye. Kutatja ez a 

kérdést, viszont az a gond, hogy valahogy meg kell oldani ezt a kérdést. Most van egy 

értékbecslés, ők kérték, hogy ezt meg akarják venni. Elég komoly vita volt, amikor az egyik 

képviselő társa azzal kifogásolta őket, hogy mi az, hogy 2050-ig odaadják? Mert ez olyan mintha 

kvázi tulajdonba adnák. Megkereste a szomszédja, hogy szeretnék meg venni, mert így hogy 

önkormányzati tulajdon nem tudnak rá pályázni. Ekkor mondta, hogy nem tudnak mit csinálni, 

mert nem akarnak bíróság elé állni. Vissza nem tudnak adni, mert nem volt a nevükön soha. Ez 

a restitúciós dolog még a 90-es években elcsúszott. Nagyon sajnálja, de ha akkor visszahozták 

volna, akkor most egy olyan tulajdonviszony lenne, hogy egy hatszázhatvanhatod arány.  

A Kisgazdakörnek két módon tudnak segíteni. Vagy úgy, hogy hagyják a jelenlegi állapotot, 

hogy ingyenesen használják a következő harminc évben. Vagy úgy, hogy egy értékbecslőst 

kérnek, ő nem vonja kétségbe az értékbecslősnek a szakmai hozzáértését és azt sem, hogy 

drágábban vagy olcsóbban adja, mint ami a tényleges értéke.  

 

Rácz Attila képviselő: Tőle nem hangzott el, hogy ingyen adják oda a székházat. Hanem azt 

mondta, hogy ha nem sikerül a pályázat, később vissza térnek rá és rendezni kell. A 

magántulajdonban lévő ingatlannal kapcsolatban, az ők idejükben azt gondolták, hogy ha magán 

személye tulajdonolják az ingatlant, akkor annak a tulajdonjoga hosszútávon biztosított. Ezt a 

rendszer fölülírta, tehát tulajdonképpen rendben van, hogy nem volt tulajdonjogilag a szervezet 

nevén az ingatlan, de birtokoltak egy ingatlant, amelynek örökös használóinak vélték magukat, 

amit egyébként a kommunista rendszer tényleg felülírt. Szóval a restitúcióra nem ad okot, de 

valamilyen adóságuk van a gazdakörrel szemben.  

 

Földesi Mihály képviselő: Nem akar szavakon lovagolni, tudja az önkormányzati törvényt és 

szabályt ezzel kapcsolatosan. Ő azt mondta, hogy akár nulla forintért is hajlandó lenne odaadni, 

pontosan azért, amit Rácz Attila képviselő elmondott. Amúgy meg elfogadja, amit Mucsi András 

képviselő mondott, tehát maximálisan egyet ért. A pénzügyi bizottsági ülésen nemmel szavazott 

a II. határozati javaslatról, a Magyar utca 22. szám alatti ingatlannak az érékesítésére. Az ő 

édesapja dolgozik a BKSZ Kft.-nél? Mert akkor módosít, a nemet átváltoztatja igenre. Így tudja, 

hogy kiről van szó, és mivel az édesapja hosszú idő óta itt dolgozik igen keményen a háttérben, 

ezért egyet ért azzal, hogy amennyire tudnak, segítenek családtagokon, akkor segítsenek. 

Független attól, hogy ez az ingatlan mennyire lett értékelve az ott lévő környezetben, nem annyit 

ér. Ha ilyen segítés szándékkal porobálnak tenni, akkor pedig elfogadja, a III. határozati 

javaslattal is egyet ért.   

 

Kálmán Tibor polgármester: A fiatalember is náluk dolgozik és nem vonná továbbra sem 

kétségben az értékbecslő munkáját.  

 

Mucsi András képviselő: Megint mellé beszél Földesi képviselő. Az egyik az, hogy 

felkészületlenül ide ülnek, nem ismerik a törvényt, de nagyon hálást azért, hogy belátja és 

elfogadja, örül ennek, hogy van benne ennyi szakmai alázat. Azt a mondatot határozottan 

visszautasítja, hogy azt gondolja, hogy segítésről van szó. Egy ingatlan értékesítés az nem 

segítés, nem könyöradomány, hanem van egy képviselő- testület szándék, amivel ők is egyet 

értettek, hogy a kertes házaktól szabaduljanak. Tehát van egy képviselő- testületi irány, amivel 

ő maga is egyet értett. Ennek megfelelően a kertes házaiktól próbálnak szabadulni, hiszen 

ezeknek a műszaki állapota folyamatosan romlik. Erre költeni nem rentábilis, mert olyan 

alacsonyak a lakbér árak, hogy ha segítésről beszélnek, akkor ők ezzel segítenek a bérlőiknek, 
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hogy a piaci ár is nevetségesen alacsony. Tehát szociálisan kezelik a bérlőiket, úgy hogy ebből 

sok millió forintos jövedelem jön be nekik. A kisgazdáknál jó a szakértő, de a Magyar utcán nem 

jó? Összekötni önkormányzati dolgozóval azt, hogy egy ingatlant eladnak és ezt így 

jegyzőkönyvbe mondja, hogy ez a rágalmazás kategóriája. Vagy ha ez így van, hogy segíteni 

akarnak, akkor ne adják el, ez nem segítsék egy ingatlan értékesítés.  

 

Rácz Attila képviselő: Valóban döntés volt arról, hogy a kertes házaktól amennyiben lehet, 

szabaduljanak meg. Maximálisan támogatja, mert az ő körzetében a Pusztaszeri utcában azok az 

elhagyott házak, amelyeket már nem laknak és foglalja vissza a természet. Egy idő után 

kezelhetetlenné válik, tehát jobb, hogyha értékesítik. Ha van rá jelentkező és elfogadja az 

értékbecslő szerinti megállapított árat, akkor oda kell adni.  

 

Földesi Mihály képviselő: Határozottan visszautasítja azt, amit Mucsi Andás képviselő mondott, 

hogy felkészületlenül jön a testületi ülésre. Ha valaki szerepelt a kamera előtt, akkor az most 

Mucsi András képviselő volt. 

A Magyar utca 22. szám alatti önkormányzati tulajdon hol van meghirdetve? Hol tudtak volna 

még jelentkezni az emberek erre az ingatlan megvásárlására?   

 

Molnár Gábor képviselő: Azon a környéken lakik, tudja az ingatlan árakat. 15 millió forintért 

egy teljesen felújított kertes házat lehet venni, szóval ez a 11 millió forint nagyon korrekt ár. A 

Vadvirág utcai ingatlan is nagyon rossz állapotban van és az a 2 millió forint is nagyon korrekt 

ár. A Kisgazdakör megérdemelné azt az ingatlant, tehát neki nincs problémája.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: Értetlenül hallgatja ezt a vitát. Minden egyes ingatlannál el 

kezdenek vitatkozni, hogy több, kevesebb, kié. A patkóba ezt a 10. előterjesztést mindenki 

támogatja, majd képviselő úr is. Azt javasolta, hogy a jövőben ha a lesznek még ilyen dolgaik, 

akkor a bizottsági üléseken vitassák meg.  

 

Mucsi András képviselő: Hogy lesz megszavazva 10 igennel, ha nem jó az értékbecslő? 

Feljelentést nem teszünk, hogy törvénytelenség született, de mindig kétségbe vonjuk az 

értékbecslőt. Neki erről van papírja meg végzettsége, hogy annyi. Mi azt mondjuk, hogy nem 

annyi, de azért megszavazzák. Ha egy ingatlanos azt mondja, hogy 11,5 millió, akkor nem 

mondja azt, hogy 13 millió.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Amit az ingatlanbecslő mond az reális, normális ár. Ha a jövőben, 

bárkinek van jobb vevő jelöltje, akkor vigyék. 

További hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így szavazást rendelt el az 

I. határozat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

202/2023. (IX. 28.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 
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pontja alapján nyilatkozik, hogy amennyiben a Békési Kisgazdakör Egyesület (adószám: 

19061900-1-04, nyilvántartási szám: 04-02-0000881, székhely: 5630 Békés, Csabai u. 18., 

képviseli: Tarkovács István elnök) a VCA-KP-1-2024/1-000175 Városi Civil Alap 

megnevezésű pályázatra sikeresen pályázik és támogatásban részesül, Békés Város 

Önkormányzata a kizárólagos tulajdonát képező Békés, 3432 hrsz-ú, természetben az 5630 

Békés, Csabai u. 18. szám alatti ingatlan értékesítése kapcsán a pályáztatástól eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének szándékában áll értékesíteni a 

tulajdonát képező Békés, 3432 hrsz-ú, természetben az 5630 Békés, Csabai u. 18. szám alatti 

ingatlant a Békési Kisgazdakör Egyesület (adószám: 19061900-1-04, nyilvántartási szám: 

04-02-0000881, székhely: 5630 Békés, Csabai u. 18., képviseli: Tarkovács István elnök) 

részére, amennyiben a kérelmező fél a VCA-KP-1-2024/1-000175 Városi Civil Alap 

megnevezésű pályázatra sikeresen pályázik és támogatásban részesül. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el a II. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

203/2023. (IX. 28.) határozata  

 

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonát képező Békés, 4203/1, 

természetben az 5630 Békés, Magyar u. 22. szám alatti ingatlan értékesítése kapcsán a 

pályáztatástól eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező, Békés, 4203/1, természetben az 5630 Békés, Magyar u. 22. 

szám alatti ingatlant értékesíti Czinanó József (anyja neve: Római Julianna, szül. hely, idő: 

Békéscsaba, 1996. 01. 17.) 5630 Békés, Szabadkai u. 93. szám alatti és Czinanó-Horváth 

Laura (anyja neve: Lakatos Brigitta Julianna, szül. hely, idő: Békéscsaba, 2002. 03. 09.) 5650 

Mezőberény Erkel F. u. 42. szám alatti lakosok részére bruttó 11.500.000,-Ft vételáron.  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megkötésére és aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 



 

 

 

15  

 

Kálmán Tibor polgármester: szavazást rendelek el a III. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

204/2023. (IX. 28.) határozata  

 

 

1. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzati vagyonról és 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 18/2021. (XI. 2.) önkormányzati rendelet 13. § d) 

pontja alapján a Békés Város Önkormányzata kizárólagos tulajdonát képező, Békés, 4606 

helyrajzi számú, természetben az 5630 Békés, Vadvirág utca 11. szám alatti ingatlan 

értékesítése kapcsán a pályáztatástól eltekint. 

 

2. Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Önkormányzat 

kizárólagos tulajdonát képező, Békés, 4606 helyrajzi számú, természetben az 5630 Békés, 

Vadvirág utca 11. szám alatti ingatlant értékesíti Ásós Gézáné (szül. neve: Antóni Klára, 

a.n.: Czinanó Klára, szül. helye, ideje: Békés, 1981. 02. 09.) 5630 Békés, Dankó u. 24. szám 

alatti lakos részére bruttó 2.000.000- Ft vételáron.  

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a szükséges 

jognyilatkozatok megkötésére és aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

11.Napirend tárgya: Költségvetési előirányzat átcsoportosítások engedélyezése 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatokat. 

Két határozati javaslatról szavazunk. 

Megkérdezem, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Amennyiben nincs, úgy szavazást rendelek el az I. határozati javaslat elfogadásáról. 

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 
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Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

205/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Önkormányzat 5/2023 (II.24) Békés Város 

Önkormányzata 2023. évi költségvetéséről szóló önkormányzati rendeletben tervezett, személyi 

jellegű kiadások K121 rovat, 011130 kormányzati funkció terhére 2.226.000 Ft, a munkaadókat 

terhelő járulék előirányzat K2 rovat, 011130 kormányzati funkció terhére 260.442 Ft 

átcsoportosításáról dönt a K512-03 Működési célú támogatás nyújtás egyéb civil szervezetnek 

elnevezésű rovat, 84031 kormányzati funkció javára 2.486.442 Ft összegben. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a második határozati javaslat elfogadásáról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

206/2023. (IX. 28.) határozata  

 

1. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 

Rendelet) 6. §-a alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt az alábbiak 

szerint: 

Békés Média Alapítvány (székhelye: 5630 Békés, Rákóczi u. 4. képviseli: Berta György István) 

támogatására 1.501.248 Ft. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a fentiek 

szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás felhasználásáról 

azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell írásos tájékoztató megküldésével 

elszámolnia, melynek elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további 

támogatást felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

2. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 

Rendelet) 6. §-a alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt az alábbiak 

szerint: 

Békési Kisgazdakör Egyesület (székhelye: 5630 Békés, Csabai út 18. képviseli: Tarkovács István 

elnök) támogatására 562.968 Ft. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a fentiek 

szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás felhasználásáról 
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azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell írásos tájékoztató megküldésével 

elszámolnia, melynek elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további 

támogatást felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

3. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 

Rendelet) 6. §-a alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt az alábbiak szerint: 

BARTAIR Alapítvány (székhelye: 5630 Békés, Jantyik Mátyás u. 21-25. képviseli: Gábor 

Mariann ügyvivő tag) támogatására 234.570 Ft. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a fentiek 

szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás felhasználásáról 

azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell írásos tájékoztató megküldésével 

elszámolnia, melynek elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további 

támogatást felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

4. Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete a civil szervezetek költségvetési 

támogatásának rendjéről szóló 4/2015. (II. 04.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban 

Rendelet) 6. §-a alapján a céljai eléréséhez működési célú támogatást nyújt az alábbiak szerint: 

Békési Öregdiákok Egyesülete (székhelye: 5630 Békés, Petőfi Sándor u. 11-13. képviseli: Gellén 

János elnök) támogatására 187.656 Ft. 

Békés Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét, hogy a fentiek 

szerint támogatásban részesített szervezettel szerződést kössön a támogatás felhasználásáról 

azzal, hogy a támogatottnak 2024. február 28. napjáig kell írásos tájékoztató megküldésével 

elszámolnia, melynek elmaradása esetén – annak pótlásáig – az Önkormányzat minden további 

támogatást felfüggeszt. A támogatás jogszabálysértő, vagy nem rendeltetésszerű felhasználása 

esetén a támogatott szervezetet visszafizetési kötelezettség terheli. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

 

12.Napirend tárgya: Önkormányzatok rendkívüli támogatására vonatkozó igény benyújtása 

 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?   

 

Kálmán Tibor polgármester: Hozzászólás, kérdés, észrevétel, módosító javaslat nem volt, így 

szavazást rendelt el a határozati javaslat elfogadásáról.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  
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- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

207/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatási igényt nyújt be az 

önkormányzatok rendkívüli támogatására, a működőképesség megőrzését szolgáló, vissza nem 

térítendő kiegészítő támogatásra a Magyarország 2023. évi központi költségvetéséről szóló 2022. 

évi XXV. törvény 3. mellékletének II. pont 5. alpont 2.1.5 jogcímszám alapján. A Képviselő-

testület felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések megtételére és a dokumentumok 

aláírására. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 

13.Napirend tárgya: Településrendezési eszközök módosítása a 3777/6 és 3777/7 területek 

vonatkozásában 

Írásos előterjesztés csatolva a jegyzőkönyvhöz az Mötv. 52.§ (1) bekezdés f) pontja alapján.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az előterjesztést tárgyalta a Pénzügyi és Városfejlesztési 

Bizottság, és elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Az előterjesztés kiküldését követően érkezett meg a főépítészi vélemény, melyet kiegészítésként 

már tárgyalt a Pénzügyi Bizottság. 

Ezt figyelembe véve, a kiegészítésben szereplő határozati javaslatot kérem elfogadásra. 

 

Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, módosító javaslat?  

  

Kálmán Tibor polgármester: Szavazást rendelt el a kiegészítésben szereplő határozat javaslatát.  

 

Szavazás előtt megállapította, hogy a szavazásnál jelenlévő képviselők száma: 10 fő.  

 

- Megállapította, hogy a képviselő-testület 10 igen, egyhangú szavazattal az alábbi 

határozatot hozta: 

 

Békés Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

208/2023. (IX. 28.) határozata  

 

Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete módosítani kívánja a Békés 3777/6 és 

3777/7 hrsz-ú, jelenleg K-25 övezeti besorolású terület besorolását. 

2. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megállapítja, hogy a településrendezési 

eszközök jelen módosítását elindító településfejlesztési döntés összhangban van Békés Város 

hatályos településfejlesztési koncepciójával. 

3. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a településrendezési eszközök 

módosítása során szükségessé váló partnerségi egyeztetési eljárást a Békés Város 



 

 

 

19  

Önkormányzatának Képviselő-testületének a településfejlesztéssel, településrendezéssel és 

településkép-érvényesítéssel összefüggő partnerségi egyeztetés helyi szabályairól szóló 8/2018. 

(III.01.) önkormányzati rendelete alapján folytatja le. 

4. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete településtervek tartalmáról, 

elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes településrendezési sajátos 

jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm. rendelet 68. § (1) bekezdés ba) alpontja 

alapján eljárva kiemelt fejlesztési területté nyilvánítja a Békés, 3777/6 és 3777/7 helyrajzi számú 

területeket. 

5. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza polgármesterét a 

szükséges jognyilatkozatok megtételére. 

6. Békés Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a határozat 1. számú 

mellékletében szereplő Főépítészi feljegyzést. 

 

Felelős: Kálmán Tibor polgármester 

Határidő: intézkedésre azonnal 

 

 
 

 

14. napirendi pont 

 

Interpellációk, bejelentések 

 

Interpellációs válaszok 

 

Balog Zoltán képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Balog Zoltán képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

Balog Zoltán képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta.  

 

 

Molnár Gábor  képviselő: interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Molnár Gábor képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

 

Molnár Gábor  képviselő:  Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

Mucsi András  képviselő interpellációjára adott válasz 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Mucsi András képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  
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Mucsi András képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

 

Rácz Attila képviselő interpellációjára adott válasz 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem Rácz Attila képviselőt, hogy az interpellációjára 

adott választ elfogadja-e?  

 

 

Rácz Attila képviselő: Az interpellációra adott választ elfogadta. 

 

Kálmán Tibor polgármester: Megkérdezem kíván-e valaki interpellációval élni, vagy van-e 

valakinek bejelentése?  

 

Interpellációk, bejelentések következnek. 

 

Molnár Gábor képviselő: Köszöntet mondott alpolgármester úrnak. Utána néztek és csinálják a 

járdát a Berényi úton, megköszönték az ott lakók a segítséget.  

 

Mucsi András képviselő: Köszönetet mondott a BKSZ munkatársainak. Amiket kért az előző 

ülésen azok megvalósultak. Azért a munkáért, hogy a körzete rendben tud lenni, ezért nagyon 

hálás.  

 

Visszatérő probléma, hogy a Jámbor utcai híd környéke, illetve a Gagarin utca és Munkácsy utca 

sarkán egyre rosszabb a helyzet. Ezeknél az eszközkezelős házaknál, kérte, hogy tegyenek 

rendet.  

 

Földesi Mihály képviselő:  

 

A vármegyegyűlésen látta, hogy a közútkezelő behozta, hogy a régi nyomvonalat követve fog 

menni az M47-esnek a felújítása. A Mezőberényi elkerülőt Csárdaszállás fele próbálják 

megoldani. Ez Békést elég komolyan és keményen fogja érinteni, ugyanis innentől kezdve, ha a 

47-esnek a nyomvonala az Csárdaszállás felől kerüli meg, akkor ez Mezőberénynek és 

Gyomának sokat segíthet iparosodás területén, míg Békés esetében ez nem lenne így. Az M47-

es az ipari fejlesztést is hozhatott volna nekünk, különösen akkor, ha az a nyomvonal valósult 

volna meg a gyorsforgalmi útnál ami Békés és Tarhos között megy, hiszen onnan a 

legegyszerűbb a lecsatlakozás Békésre. Békés városa lakossági lélekszámot tekintve a negyedik 

legnagyobb település Békés megyében. Ezzel hogyha a M47-est egy Mezőberényi, 

Csárdaszállási kanyarral fogják megoldani, akkor innentől kezdve a jelenlegi sorvadás még 

erőteljesebb lehet. A közútkezelőnek a vezetője azt mondta, hogy nem hozzájuk tartozik a 

gyorsforgalmi rész, de abban segít, hogy a nyomvonal Békés felé történjen. Ha ez megoldható 

lenne,akkor a város stagnálása és fejlődése elindulhatna, amennyiben a gyorsforgalmi út 

elkészül. Az egyik indok az, hogy amerre kanyarítani szeretnék az elkerülőt, Mezőberénynél egy 

sokkal jobb földeken menne keresztül, minthogyha Békés felől jön, akkor ott rossz minőségű 

talajon történne. Nem lehet elkerülni a vasúton keresztül való hídépítést, mindenképpen meg 

kellene készíteni abban az esetben is, hogyha Csárda felől történne ez az útkanyar.  

 

A Hőzső utcán a Gál Ferenc iskolánál lévő járda szakasszal jó lenne valamit kezdeni. Ebben a 

tanévben nem olyan sok idő telt el, de két baleset is történt. Az egyik egy pedagógus volt a másik 



 

 

 

21  

és egy gyermek is balesetezett, olyan szinten, hogy jegyzőkönyvek készültek ezekről az 

esetekről. Jó lenne felújítani, különösen az iskola előtti részt, mert ott a járda minden irányba 

elbillent.  

 

A Farkas Gyula utcánál lévő hajléktalan szállóban hátsó kert részt művelik. Nem tudnak locsolni, 

lehet, hogy az árok mélyítését meg kellene oldani ugyanolyan módszerrel, mint ahogy a gazdák 

esetében is történt. Meg kellene tenni ennek a kotrását és utána egyszer legalább föltölteni vízzel.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Az első két kérésnél nyitott ajtókat dönget képviselő úr, mert már 

úton vannak mind a két kérdésben. A járdafelújítás pályázata érinti a Hőzső utca járdaszakaszát 

is.  

 

Balog Zoltán képviselő: Nézte azt a csatorna részt, hogy mit lehetne azzal kezdeni. Egy 

vízelvezető rész, ami az élővíz csatornába vezeti a vizet. Biztos, hogy egy kotrással lehetne 

javítani és valószínű, hogy állandó víz lenne benne, amit fel lehetne locsolásra használni. A 

szakiskolánál, ahol van az erdő, annak a megkotrása is biztosítana vizet a locsoláshoz.  

 

Az Árok utca 8. szám alól kereste meg egy hölgy, hogy az egész utcában ő előtte maradt ki a 

közvilágítás és lehetőség szerint pótolni kellene. Idős, fél és sötét is van.  

 

Jenei Sándor képviselő: Megköszönte a BKSZ munkatársainak, hogy a Kossuth 38. szám alatt 

kitakarították a beton víztározó medencét.  

 

A Puskaporosra kiment megnézte a helyszínt, de két óra lett belőle. Összefutott az emberekkel 

és az a megállapítás történt a helyszínen, hogy a Kisvasút sor felől el van zárva a zsilip és nem 

folyik be a víz a Puskaporosba. Hova folyik a víz? Miért nem rendezett az akadálymentes 

vízelvezetés? Ki üzemelteti a zsilipet? Hová folyik a csapadékvíz? Az ebből keletkezett belvíz 

károkat ki fogja rendezni? Az eredeti funkcióját elvesztette a Puskaporos, mert nem folyik le a 

víz. 

 

Mucsi András képviselő: A Hőzső utcai járdával kapcsolatban őt is keresték, alpolgármester 

úrnak ezt jelezték és a járda programban ez benne lesz. A hajléktalan szállónál az a gond, hogy 

ez a szakasz eredetileg a Kettős- Körösnek volt a medre. Körbe folyta a Mezgének az ingatlanát, 

jelenleg ez záportározóként működik, tehát a víznek a bevitele nem megoldható, mert az esővizet 

veszi fel. Ha ezzel locsolni akarnak, ameddig van a víz addig tudják használni. Abba az irányba 

kellene elindulni, hogy azt ki kellene kotorni, kiszedni az iszapot, tavaly ki is száradt.  

 

M47-essel kapcsolatban, Képviselő úrral felvették a kapcsolatot, tehát Polgármester úr már 

hónapok óta ezen dolgozik. Két olyan emberrel beszélt, aki szállítmányozásban dolgozik, 

mosolygott egy nagyot. Azt mondta, hogy amikor több ezer kilométereket levezet, akkor a 10 

km nem fog semmit jelenteni. Teljesen mindegy, hogy Mezőberényről nyugatra vagy keletre 

jönnek le az autópályáról. A tervezett M44-es szakasznál pedig pontosan 2 kilométerre lesz a 

város táblánál egy lehajtó.  

 

Balog Zoltán képviselő: A Puskaporossal kapcsolatban, a Kisvasút sor elején található egy 

gyűjtőmedence, abba a puskaporos visszaduzzaszt. A zsilipeket önhatalmúlag a tavalyi száraz 

évben az egyesület vezetősége lezárta, tavaszig még zárva voltak. A Lánc utcánál és a Bercsényi 

utcánál lévő befolyók azok fel lettek nyitva. A Kisvasútsor sarkánál valamennyi lett rajta nyitva, 

abba a medencébe a vízszintet a puskaporos tónak a víz szintje határozza meg. Vízmozgás csak 

akkor található, ha eső van. A tónak a duzzasztó hatása beállított egy vízszintet, régen ehhez 
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mérték a szintet.  A zsilip kezelése az egyesület dolga, ha felnyitják azt a zsilipet akkor nem fog 

folyni, csak ha eső van.  

 

Jenei Sándor képviselő: Az eredeti funkciója az volna a puskaporosnak, hogy elvigye a 

csapadékvizet, belvizet. Szezononként négyszer, ötször megúszik a Kossuth utca, soha nem 

nyitják ki a zsilipet. A víz az addig áll, az attól függ, hogy milyen telítettségű a talaj.  

 

Balog Zoltán képviselő: Van egy befogadó kapacitás, végig az árokrendszer folyamatosan 

takarítva van, ami napkerékkel szemben a hirtelen lezúduló nagyobb vízmennyiséget tárolja. A 

csőnek, ami elvezeti a Puskaporosba a vizet, annak is van egy átfolyása, tehát ezek akadályozzák 

a víz azonnali lefolyását. Annak a csőnek a kapacitása, illetve a leejtés is meghatározza a 

napkerék előtt a vízelvezetést.  

 

Jenei Sándor képviselő: Akkor befolyik a víz a Puskaporosba a Vasúrsor felől vagy sem?  

 

Kálmán Tibor polgármester: A puskaporos kezelése a horgászegyesület kezében van, a 

zsilipekkel együtt. Jelezni fogják a horgász egyesületnek, hogy van egy ilyen irányú probléma.  

 

Polgár Zoltán alpolgármester: A Mezgével kapcsolatosan a járdaszakasz a Rákóczi utcai 

zebrától, az iskoláig új járda lesz végig. Most van a pályázat elbírálást alatt, mindenki elfogatta 

ezt a tervet.  

Dankó Béla képviselő úrral nagyon sokat egyeztetnek az utakról. Fontos, hogy hétfőn 

elkezdődött az őszi ülésszak és ott már törvényjavaslatot hoztak arról, hogy az M44-et a határon 

át teljesen Nagyszalontáig meg fogják építeni. Az M44 Békés  közigazgatás határánál fog eljönni, 

de ez bele fog csatlakozni az M47-be, ami Mezőberénynél van.  

 

Kálmán Tibor polgármester: Mivel több tárgyalandó napirendi pont nincs, ezért az ülést 

bezárom.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

Kálmán Tibor        Tárnok Lászlóné  

 polgármester                        jegyző 


